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     Nieuwsbrief 42 – december 2013 
 

 

Uitnodiging Nieuwjaarsbijeenkomst 
Zondag 19 januari 2014 

van 14.00 – 16.00 uur 
in het Dienstencentrum Maarten Luther, 
Oeverpad 300. Het Oeverpad ligt achter 
Torenwijck in het verlengde van de   
loop-  en  fietsbrug  naar het  Sloterpark. 
 

Mirjam Koevoet zal een lezing houden 
over het Stadtpark in Hamburg; over 
een park dat - net als het Sloterpark - 
aan het water (de Alster) ligt en dat 
diende als inspiratiebron voor de ontwer-
pers van afd. Stadsontwikkeling van de 
Dienst Publieke Werken in Amsterdam.  
 

Na afloop zullen we met u het glas 
heffen op het nieuwe jaar. 

 

 

 

Nieuwjaarsexcursie Boomknoppen 

met Wouter van der Wulp 
 

Zondag 5 januari om 13:00 uur  

Vertrek: eindpunt van tram 7 & 14 
Allendelaan 

 

Veel bomen in het park laten in de herfst 
hun bladeren vallen. Waarom doen ze 
dat eigenlijk. En hoe herken je ze dan 
nog? Dat laatste blijkt nog behoorlijk 
mee te vallen. Als je maar weet waar je 
naar moet kijken. En dan blijkt het park 
's winters minstens zo boeiend als 's 
zomers. Juist door het ontbreken van 
bladeren zie je opeens heel nieuwe 
dingen. De vorm en kleur van de stam, 
de knoppen en de vruchten bijvoorbeeld. 
Welke boom heeft er nog bladeren of 
naalden of vruchten, en welke bloeien al. 
Ontdek het mee! 

 

   
 Mispel  – foto Wouter van der Wulp 

Op zoek naar paddenstoelen 

Het is zondagmiddag 20 oktober, een 
mooie herfstdag voor een paddenstoelen-
wandeling in de heemtuin. Er verzamelen 
zich zo’n 25 belangstellenden bij de 
Drijfsijs voor een excursie onder leiding 
van Christiane Baethcke, paddenstoel-
deskundige en woonachtig in ons stads-
deel. Zij zal ons rondleiden, maar voor 
we de heemtuin ingaan eerst wat we-
tenswaardigheden. 
 
Stel je eens voor dat er geen padden-
stoelen zouden zijn. Dan zou al het 
organisch afval inmiddels tot ver boven 
de boomtoppen reiken en zou ons bos 
allang zijn afgestorven. Paddenstoelen 
zijn onmisbaar in de natuur. Het zijn de 
vruchtlichamen van in de bodem of in 
hout levende schimmeldraden (mycelia 
of zwamvlokken). Deze dunne draden 
zijn vaak het hele jaar of zelfs  jaren lang 
aanwezig, maar de paddenstoel zien we 
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slechts in de korte periode waarin de 
sporen gevormd worden. Miljoenen tot 
miljarden sporen worden door de wind 
verspreid en kunnen zelfstandig kiemen. 
 
In Nederland zijn er tot nu toe wel 8000 
soorten paddenstoelen bekend en in de 
heemtuin heeft onze gids in de afgelopen 
jaren zo’n 120 soorten waargenomen. 
Maar vanmiddag verwacht ze ons hooguit 
20 soorten te kunnen laten zien.  
Het is geen goed paddenstoelenjaar,   
het voorjaar was te koud, de zomer      
te droog en toen het in het najaar een-
maal begon te regenen, regende het veel 
te hard, zodat de paddenstoelen snel 
verrotten. 
 
Na een serieuze waarschuwing om vooral 
geen risico’s te nemen en nooit 
paddenstoelen te eten - behalve als je 
ermee bent opgegroeid, als je er een 
serieuze studie van hebt gemaakt of als 
je heel goed bekend bent met enkele 
eetbare soorten - gaan we op pad. 
 

 
Toegift: de  kapjesinktzwam  

 
En als we dan eenmaal goed kijken, zien 
we bijna overal paddenstoelen. We raken 
niet uitgekeken. Op zijn tijd moet onze 
gids er haar neus of een loep bij nemen 
om te bepalen om welk zwammetje het 
nu weer gaat. Voor de deelnemers is het 
wel eens dringen om ook een glimp van 
een vaak piepkleine vondst op te kunnen 
vangen. Een kleine greep uit de vele 

waarnemingen: grauwe bossatijnzwam,  
glimmerinktzwam, veldridder, okergele 
russula,  knolhoningzwam, purperbruine 
parasolzwam, kleine bloedsteelmycena, 
en bruine bundelridderzwam. Voor de 
volledige lijst met Nederlandse namen 
verwijzen wij naar onze website. 
 
Als toegift wijst Christiane ons bij de 
Drijfsijs op enkele exemplaren van een 
recent ontdekte  bijzondere inktzwam, de 
Coprinus strossmayrii, die inmiddels ook 
een Nederlandse naam draagt, namelijk 
de kapjesinktzwam. En zo komen we - 
enigszins duizelig - toch nog tot wel 50 
verschillende paddenstoelsoorten en zijn 
we allemaal een boeiende ervaring rijker. 

 

Sloterplasgesprek over blauwalg 
In het kader van de themaweek “Water 
en de Stad” vond op 8-11 in Café Buiten 
een discussie plaats met als thema “hoe 
krijgen we in de toekomst een blauw- 
algvrije Sloterplas”. Sprekers waren Wie-
gert Dulfer (Waterschap AGV), Paulus de 
Wilt (stadsdeel Nieuw-West) en Mirjam 
Koevoet (bestuurslid VVS). 
 
Wiegert Dulfer zag, na uitgebreide 
consultatie van deskundigen, twee 
haalbare mogelijkheden: 1. het afsluiten 
van de plas door o.a. het aanbrengen 
van 5 stuwen en 2. het aanbrengen van 
een luchtbelleninstallatie. 
 
Mirjam Koevoet bracht vijf argumenten 
naar voren waarom de Sloterplas niet 
mag worden afgesloten: 
1. De Sloterplas is als cultuurhistorisch 
erfgoed, in haar verschijningsvorm en 
gebruik, uniek in Amsterdam. 
2. De samenhang van het watersysteem 
verdwijnt: dit heeft gevolgen voor de 
watersport en maakt de verbinding met 
de binnenstad nog moeilijker! 
3. Door stuwen worden de mogelijkheden 
voor vismigratie geblokkeerd. 
4. (Doorvaarbare) stuwen zijn vooral ci-
vieltechnische werken. De architectoni-
sche kwaliteit van de bruggen en kades 
is met de voorgestelde stuwen niet  
haalbaar. En er komt meer bij kijken 
zoals borden en elektriciteitskasten. Het 
ruimtelijke beeld van weerspiegeling van 
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het water onder de bruggen zal geheel 
verdwijnen. 
5. Dit zijn maatregelen voor de korte ter-
mijn. Waarom niet wachten tot er betere 
technieken gevonden worden? 
 
Uit het publiek kwam de vraag waarom 
er niet gebaggerd wordt. Dit blijkt te 
duur te zijn. En waarom moet het 
Sloterplaswater hoge ecologische waarde 
krijgen? De VVS is van mening dat het 
water van een recreatieplas als de 
Sloterplas niet dezelfde hoge ecologische 
waarde hoeft te hebben als het water    
in een waterwin- of natuurgebied. Ook 
wijzen Watersportvereniging Sloterplas, 
Scouting Sarto, de Amsterdamse Hengel-
sportvereniging, Kanovereniging Sloter- 
plas, Watersportcentrum Sloterplas en de 
Vereniging De Noordzijde de plannen van 
AGV af. (Zie hiervoor onze website). Het 
Waterschap en Paulus de Wilt zijn er nog 
niet uit en het Waterschap kondigt aan 
dat de hele materie het komend half jaar 
nog in de informatie en inspraak komt. 
  
Toch blauwalg in de ‘Varkensbaai’ 

In het Sloterplaswater bij het strandje 
aan de westoever, dat dit jaar door 
Waternet is afgesloten en doorgespoeld, 
is tòch nog blauwalg aangetroffen. Op 24 
september is er een waarschuwingsbord 
geplaatst, vlak voor het bedrijf Shut-
Down-Control het afsluitscherm optrok.  
  
Bezwaar Mystic Garden Festival 
Van de Gemeente Amsterdam ont-
vingen wij op 23 september het bericht 
dat ons beroep tegen het verlenen van 
een vergunning voor het Mystic Garden 
Festival ongegrond is verklaard. De 
rechtbank heeft de natuurtoets vóór en 
de monitoring na afloop van het festival,  
die zijn uitgevoerd door een onderzoeks- 
bureau in opdracht van Mystic Garden 
Festival, aanvaard. Hieruit zou blijken dat 
de aanvullende maatregelen voldoende 
werden geacht en er geen verstoring van 
de broedende lepelaars heeft plaats- 
gevonden.  
 
Als gevolg van ons bezwaar tegen het 
besluit van het Ministerie van Econo-
mische Zaken om bij het Mystic Garden 
Festival, midden in het broedseizoen, de 

Flora-en faunawet NIET te handhaven,   
is ons begin oktober gevraagd om 
aanvullende informatie door het Team 
Recht en Rechtsbescherming van de 
Dienst Regelingen van het Ministerie.  
Wij hebben het Team daartoe o.a. de 
inventarisatie van Paul Marcus, van de 
Vogelwerkgroep Amsterdam, over de ge-
dragingen van de lepelaars voor, tijdens 
en na het festival toegezonden. Uit deze 
inventarisatie blijkt dat er wel degelijk 
sprake is geweest van verstoring van het 
broedproces.  
Het team R. en R. oordeelde dat er geen 
verstoring had plaatsgevonden en ver-
klaarde onze bezwaren ongegrond. Het 
voert hiervoor de conclusie aan van 
hetzelfde, door Mystic Garden Festival 
ingehuurde adviesbureau. Dit is volgens 
ons dan geen onafhankelijk adviesbu-
reau. Hiertegen wordt gesteld dat onze 
deskundige en bewoner Paul Marcus ook 
niet onafhankelijk is. Hij zou namelijk op 
het internet te kennen hebben gegeven 
het niet eens te zijn met de zienswijze 
van de deelraad die: “Ruim baan”geeft 
aan de “herriemakers” en daarmee de 
bewoners “wegpest”. Dit heeft o.i. niets 
met afhankelijkheid te maken. 
Het is ons duidelijk geworden dat het 
Team Recht en Rechtsbescherming van 
de Dienst Regelingen van het Ministerie 
van Economische zaken niet de flora en 
fauna beschermt maar economische be-
langen. Over een beroepsprocedure 
wordt nog nagedacht. Zie beide brieven 
van 23/9 en 3/12 op onze website. 
  
Het Grote Groenonderzoek 2013 
Op 20 november vond in het Ramada-
hotel in het Rembrandtpark  de presenta-
tie van het Grote Groenonderzoek plaats. 
Veel parkvrienden uit de hele stad waren 
aanwezig en ook een aantal ambtenaren 
en enkele bestuurders. Door de Dienst 
Ruimtelijke Ordening is het gebruik en de 
beleving van het Groen in Amsterdam in 
2013 voor de derde maal vastgelegd 
door het enquêteren van 4000 
Amsterdammers met een “aselecte 
steekproef”. Zo wordt er gesteld dat het 
gebruik van het Sloterpark een paar 
procent is afgenomen t.o.v. 2007 en dat 
bewoners van niet westerse afkomst het 
park minder gebruiken. Deze laatste 
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bewering strookt niet met onze ervaring: 
wij constateren juist dat ze er met 
graagte gebruik van maken.  
Het Sloterpark blijkt een buurtgericht 
park te zijn met een rustige uitstraling, 
maar heeft toch ook een 'relatief groot 
bereik' net als b.v. het Westerpark. Daar 
zal de enorme toestroom van westerse 
dertigers bij het Lovelandfestival wel de 
oorzaak van zijn. Ons imago ziet er 
geruststellend uit: op het gebied van 
'veelzijdigheid en gerichtheid op kin-
deren' scoort het Sloterpark gemiddeld, 
op ‘rust’ hoger en op 'onderscheidend, 
verrassend, vernieuwend en modern' iets 
lager dan gemiddeld. In ieder geval ligt 
het favoriete park voor de meeste 
Amsterdammers dichtbij het woonhuis en 
dat hadden we eigenlijk wel gedacht.  
Zie het volledige onderzoek op: 
http://www.amsterdam.nl/gemeente/organisatie-
diensten/dienst-ruimtelijke/publicaties-
dro/overige-pub/algemeen/het-grote-groenonder/ 

 

Bomennieuws 
Twee bosvakken aan de oostkant van het 
park die grenzen aan het grasveld t.o. 
het Bakhuizen van den Brinkhof, waar 
vorig jaar vanwege iepziekte iepen zijn 
gekapt, krijgen nieuwe boombeplanting. 
Na de kap van de laatste iepen wordt er 
een grote variatie aan vochtbestendige 
bomen geplant. Dit zijn: els, es, zoete 
kers, Amerikaanse  eik, resistente iep,  
berk, smal opgaande populier en robinia. 
Daaronder komen struiken van groen 
blijvende hulst en taxus en verder kren-
tenboompje, vuilboom, Gelderse roos en 
rode kornoelje.    
 
Hotel Buiten: op weg naar realisatie? 
Ons verzoek om opheldering over de 
procedure voor een plan voor 20 lodges 
op de zwembadeilandjes is 11 december 
in de raadscommissie bediscussieerd en 
de procedure is door Paulus de Wilt 
verduidelijkt. Ieder bouwplan voor het 
Sloterpark moet de normale wettelijke 
procedure volgen met bekendmakingen, 
bestemmingsplanwijzigingen, toetsing en 
inspraak. Dit geldt dus ook voor dit nog 
niet binnengekomen plan. Voor de plot- 

seling verschenen buurtmoestuin in het 
zeskantje in het park is geen ver-
gunning afgegeven, tot nu toe valt dit 
onder beheer. Dit zou een vrijbrief zijn 
voor de rest van het Sloterpark. 
 
Presentatie VVS in Open Huis Raad 
Ter gelegenheid van ons 10-jarig bestaan 
hebben wij 4 december jl. de raadsleden 
een update gegeven van onze visie op de 
plas en het park. Tevens hebben wij dui-
delijk gemaakt dat wij niet ‘die club zijn 
die niets wil’, maar dat wij staan voor de 
bescherming en verbetering van de kwa-
liteit van plas en park ten behoeve van 
de 140.000 tellende bewoners van ons 
stadsdeel. En dat iedereen in de wereld 
hier uiteraard van harte welkom is! 
 
Weer verzakking Wilgenlaantje 

Precies twee jaar geleden, begin oktober 
2011, waren er op het Wilgenlaantje (ten 
zuiden van Café Oostoever) gaten  geval-
len tussen de buitenste wilgen en de 
kademuur. Met een tijdelijke voorziening: 
het aan elkaar klitten van de grond met 
een zand/cementmengsel dacht men het 
probleem voorlopig te hebben opgelost. 
Nu is er een nóg groter gat gevallen en 
zijn er barsten gekomen in het betonpad. 
Volgens het Stadsdeel moet het pro- 
bleem nu groter worden aangepakt: de 
houten damwand onder de kademuur zal 
worden vernieuwd. Het  Wilgenlaantje zal 
voorlopig een hele tijd afgesloten blijven.  
 
Ontwerp Evenementennota 2013 

De behandeling van dit onderwerp vindt 
plaats in de commissievergaderingen van 
8 en 15 en in de raadsvergadering van 
29 januari 2014.  

 post@vriendenvandesloterplas.nl 
 Jan Tooropstraat 6 - 1062 BM Amsterdam  
  Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  
  IBAN:  NL86 INGB 0009590123 

 
 

Op onze website www.vriendenvandesloterplas.nl vindt u de nieuwste berichten    
        en deze Nieuwsbrief met foto’s in kleur.     


